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Protokół Nr XVIII /2016 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 23 marca 2016 r. 

 

XVIII Sesja piątej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 

23 marca 2016 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji 

stanowi załącznik nr 1. Obrady rozpoczęły się o godz. 1400, a zakończyły ok. godz. 1715. 

Ad. 1  

 Otwarcie XVIII Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Józef Blank, 

- właściciel firmy IRWEGA – Wiesław Gostkowski,  

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu i naczelnicy Starostwa Powiatowego (lista 

- załącznik nr 3) 

- przedstawiciele mediów: Ryszard Ulatowski i Katarzyna Ochocka z Gazety 

Nowomiejskiej, Grzegorz Podkomorzy z Tygodnika Internetowego oraz Marcin 

Sarnowski z TV Eltronik. 

 

Przed przystąpieniem do stwierdzenia quorum, nastąpiło wręczenie p. Wiesławowi 

Gostkowskiego z firmy „Irwega” nominacji do nagrody Orzeł Agrobiznesu 2016. Nominacja 

otwiera drogę do zdobycia wyróżnienia w 55. edycji konkursu. Firmę do konkursu 

rekomendował Starosta Nowomiejski.  

Z kolei Redaktor Naczelny „Gazety Nowomiejskiej” pan Ryszard Ulatowski w imieniu 

Prezesa Grupy WM wręczył panu Zbigniewowi Ziejewskiemu dyplom za udział w 

plebiscycie „Inwestycja 25- lecia na Warmii i Mazurach” organizowanym przez „Gazetę 

Olsztyńską" pod patronatem Samorządu Województwa Warmińsko – Mazurskiego. 
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Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 16 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecny był radny Henryk Rogoziński. 

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, aby Sekretarzem obrad był p. Marek Piątkowski. 

Przewodniczący zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Piątkowski wyraził zgodę. Kandydaturę przyjęto jednogłośnie. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali porządek obrad (załącznik nr 4). Następnie 

Przewodniczący odczytał wniosek Zarządu Powiatu o rozszerzenie porządku obrad (załącznik 

nr 5) Zapytał czy ktoś ma do niego uwagi. Uwag nie było. 

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za przyjęciem wniosku o rozszerzenie 

porządku obrad. Głosowało 16 radnych, wszyscy głosowali „za”. 

Radca Prawny poprosił, aby osobno przegłosować dodatkowe punkty porządku obrad. 

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za rozszerzeniem porządku o pkt. 17a - 

podjęcie uchwały w sprawie złożenia wniosku o dofinansowanie ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych zakupu samochodu osobowego – 

mikrobusu do przewozu osób niepełnosprawnych w ramach programu pn. „Program 

wyrównywania różnic miedzy regionami III”/samochód dla PŚDS/.  Głosowało 16 radnych. 

Wszyscy głosowali „za”. 

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za rozszerzeniem porządku o pkt. 17b - 

podjęcie uchwały w sprawie złożenia wniosku o dofinansowanie ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych zakupu samochodu osobowego – 

mikrobusu do przewozu osób niepełnosprawnych w ramach programu pn. „Program 

wyrównywania różnic miedzy regionami III” /samochód dla DPS/.  Głosowało 16 radnych. 

Wszyscy głosowali „za”. 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad po zmianach. Zapytał czy radni mają do niego 

uwagi. Uwag nie było. 
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Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem zmienionego porządku obrad. 

Głosowało 16 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XVIII Sesji Rady Powiatu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie Sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Powiatu.  

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.  

8. Roczne sprawozdania z działalności Powiatowego Środowiskowego Domu 

Samopomocy oraz Warsztatu Terapii Zajęciowej.  

9. Przerwa 

10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru członka Zarządu Powiatu. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/111/2015 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na 

lata 2016 – 2034. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/112/2015 w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2016 r. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu finansowego zadań powiatu 

realizowanego ze środków PFRON w roku 2016. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim Nr I/9/2014 z dnia 1 grudnia 2014r. w sprawie powołania 

Komisji Budżetowej. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Planu zrównoważonego rozwoju 

publicznego transportu zbiorowego dla Powiatu Nowomiejskiego”. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia anonimowej skargi na działalność 

Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Nowym Mieście Lubawskim bez 

rozpoznania. 

17a. Podjęcie uchwały w sprawie złożenia wniosku o dofinansowanie ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych zakupu 

samochodu osobowego – mikrobusu do przewozu osób niepełnosprawnych w 

ramach programu pn. „Program wyrównywania różnic miedzy regionami 

III”/samochód dla PŚDS/.   

17b. Podjęcie uchwały w sprawie złożenia wniosku o dofinansowanie ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych zakupu 

samochodu osobowego – mikrobusu do przewozu osób niepełnosprawnych w 

ramach programu pn. „Program wyrównywania różnic miedzy regionami 

III”/samochód dla DPS/.  

18. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

19. Sprawy różne. 

20. Zakończenie obrad XVIII Sesji Rady Powiatu. 
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Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad XVII Sesji Rady Powiatu Andrzej Lewandowski poinformował, że zapoznał się 

z protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Protokół dokładnie odzwierciedla przebieg sesji. 

Radny wnioskował o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XVII/2016. Głosowało 

16 radnych, 15 radnych głosowało za przyjęciem protokołu, jeden radny wstrzymał się od głosu. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 19 

lutego do 16 marca 2016 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 4, 18 i 25 lutego 

2016 r. (załącznik nr 6). 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie informacji. 

Starosta poinformował, że poza pracami Zarządu, należy wspomnieć o najważniejszych 

wydarzeniach z udziałem władz powiatu tj.: 

- 2.03 – spotkanie w Banku Gospodarki Żywnościowej oraz Banku Spółdzielczym w sprawie 

kredytu dla Szpitala Powiatowego; spotkanie z Senatorem RP p. Bogusławą Orzechowską – 

spotkanie było poświęcone problemom powiatu nowomiejskiego m. in. aktualnej sytuacji Szpitala 

Powiatowego. P. Senator zaoferowała pomoc w zorganizowaniu spotkania z Ministrem Zdrowia. 

Takie spotkanie odbędzie się,  już trwają ustalenia dotyczące terminu spotkania; 

- 8.03 - podpisanie umowy z wykonawcą budowy sali gimnastycznej przy Zespole Szkół 

Zawodowych firmą KOM-BUD; 

- 15.03 – spotkanie z przedstawicielem Zarządu Dróg Wojewódzkich na temat organizacji 

objazdów na czas remontu mostu w Słupnicy. W tym roku prace rozpoczną się i jeżeli warunki 

pogodowe na to pozwolą, remont zakończy się do końca tego roku; 

- 18.03 – posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, na którym m.in. przyjęto plan pracy na 

ten rok; 

- 21.03 – podpisano umowy na inwestycje drogowe na terenie gminy Biskupiec – firma Skanska 

będzie realizowała remont drogi Biskupiec – Kisielice, natomiast Przedsiębiorstwo Drogowo – 

Budowalne z Brodnicy będzie remontować odcinki dróg Łąkorz – Bielice i Krotoszyny – 

Szwarcenowo. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radni nie mieli pytań. 
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Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 

Radny Jan Czapliński zapytał czy prawdą jest, że od jakiegoś czasu nie działa aparat RTG w 

Szpitalu Powiatowym. Radny zapytał kiedy aparat zostanie naprawiony. Skierował także 

pytanie do Dyrektor Domu Dziecka – na jednym z posiedzeń Zarządu była mowa o tym, że 

placówka jest przewidziana na trzydzieści osób, a na miejscu jest zaledwie połowa 

wychowanków. Radny zapytał jaka jest na obecną chwilę liczba mieszkańców 

odpowiadająca standardom i czy mieszkańcy przebywający poza Domem Dziecka, wrócą 

kiedykolwiek do placówki, czy też w ich miejsce przyjmie się nowych wychowanków. 

Radna Ewa Dembek powiedziała, że na jednej z poprzednich sesji była mowa o ewentualnej 

zamianie dróg z gminą Biskupiec – konkretnie chodziło o drogę Biskupiec – Czachówki. 

Podjęto rozmowy z Wójtem, ale nie przyniosły one rezultatu. Radna stwierdziła, że 

należałoby wrócić do tego tematu, przy czym są warunki, które należałoby spełnić. Radna 

przypomniała, że droga jest nieutwardzona, nie wiadomo czy nadal spełnia warunki drogi 

powiatowej. Wójt byłby zainteresowany przejęciem drogi lub zamianą pod warunkiem, że 

byłyby uregulowane granice drogi, wycięte drzewa. Radna wnioskowała, żeby Zarząd wrócił 

do tego tematu. Radna poprosiła również, aby wyjaśnić kwestię konkursu na stanowisko 

dyrektora Szpitala Powiatowego - czy popełniono jakieś błędy w trakcie przeprowadzania 

konkursu. W prasie lokalnej ukazał się artykuł na ten temat, wynika z niego że jakieś błędy 

popełniono i to bulwersuje. Kiedy czyta się ogłoszenie o konkursie, okazuje się, że nie było 

przewidzianego trybu odwoławczego. Radna powiedziała, że wie iż inne zasady obowiązują 

w przypadku konkursu realizowanego w oparciu o ustawę o zakładach opieki zdrowotnej, a 

inne jeżeli chodzi o spółki prawa handlowego. Radna poprosiła o wyjaśnienie tej sprawy. 

Ponadto, radna powiedziała, że kilka lat temu ówczesny dyrektor szpitala twierdził, że ważne 

jest, aby w Radzie Nadzorczej Szpitala była osoba która zajmie się sprawami finansowymi 

oraz inna, która będzie odpowiadać za sprawy medyczne. Wówczas p. Dyrektor obronił 

niejako skład Rady. W tej chwili jest tak, że jest to Rada Nadzorcza placówki medycznej, a 

w Radzie jest emerytowany Radca Prawny, a nie ma nikogo kto zajmowałby się sprawami 

medycznymi. Nowo powołany Dyrektor również nie jest specjalistą ds. medycznych. Radna 

zapytała czy nie zasadne byłoby, aby w Radzie Nadzorczej był ktoś odpowiedzialny za 

kwestie medyczne. Radna wnioskowała również, aby wrócić do tematu zorganizowania 

konkursu „Mrówki Pozarządówki”. Radna ten temat podnosiła na sesji oraz na posiedzeniu 
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Komisji Oświaty. Komisja Oświaty też jest „za”, ale Zarząd negatywnie odniósł się do 

propozycji konkursu w tym roku. Radna przytoczyła fragment pisma w tej sprawie: (…) bo 

organizacje pozarządowe nie miałyby wiedzy na temat konkursu i nie dokumentowałyby 

podejmowanych inicjatyw w formie zdjęć, dokumentacji itd.(…)  Radna stwierdziła, że jeżeli 

ktoś coś robi, to z reguły posiada jakąś dokumentację. Ponadto, nie chodziło tu o nagrodę na 

organizacji, tylko dla konkretnej inicjatywy, podjętej w mijającym roku. Radna 

wnioskowała, aby to przemyśleć. Jeżeli Zarząd jest zdania, że w tym nie jest możliwe 

dokonanie oceny inicjatywy z 2015 r., to należy zrobić to w 2016 r. oraz żeby weszło to na 

stałe do kalendarza konkursów. Jest tyle organizacji, tyle się dzieje, robią to ludzie z pasją, 

pomysłami i zaangażowaniem. Ktoś, kto sam nie organizował niczego społecznie, może tego 

nie doceniać, ale powiat powinien to zauważać, bo może to być mobilizacja do 

podejmowania kolejnych działań. Radna powiedziała, że jeżeli chodzi o podwyższenie 

kapitału zakładowego spółki Szpital Powiatowy, jest za tym. Tym bardziej, że posiada 

informacje, że kiedy spółka zaczęła istnieć w 2004 r. otrzymała kapitał zakładowy w 

wysokości 50 tys. zł  i wykorzystując ten kapitał do chwili obecnej zrealizowano obroty za 

ponad 20 mln zł, inwestycje za ok. 12 mln zł, spłacono stare długi na kwotę 2 800 tys. zł. 

Kapitał na koniec 2015 r. wyniósł 800 tys. zł. Szpital ma bardzo dobre zaplecze kadrowe i 

stąd prośba do Dyrektora Szpitala, aby ten poziom utrzymać, tym bardziej, że słychać 

niepokojące sygnały, że lekarze będą chcieli uciekać z naszego szpitala. Dyrektor przekazał 

informację na temat aktualnej sytuacji w szpitalu. Radni otrzymali ją na tablety. Jest m.in. 

wyliczenie jaki należy zakupić niezbędny sprzęt medyczny. Ten sprzęt jest potrzebny, co do 

tego nikt z radnych nie ma wątpliwości. Radna zwróciła uwagę, że do grudnia 2016 r. jest 

konieczność standaryzacji. P. Dyrektor w piśmie przedstawił wariant oszczędnościowy, ale 

wcześniej była mowa też o tym, że w szpitalu potrzebna jest dodatkowa hydrofornia, 

dodatkowe zasilanie w energię elektryczną. Radna stwierdziła, że wszyscy wiedzą, że 

sytuacja finansowa szpitala jest trudna, ale są to sprawy, które warto mieć na uwadze.                

Radny Adam Głowacki powiedział, że na wspólnym posiedzeniu komisji został wywołany 

temat parkingu przy Biurze Powiatowym ARiMR. Radny wnioskował do Zarządu, aby 

jeszcze raz rozważyć możliwość udostępnienia drogi, która znajduje się za budynkiem, od 

strony poczty, co umożliwi zorganizowanie miejsc parkingowych dla pracowników. Dzięki 

temu zwolnią się miejsca parkingowe dla interesantów Biura. Radny powiedział również, że 

rolnicy zgłaszają uwagi co do stanu drogi Krzemieniewo – Sugajenko po zimie. 
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Przewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze pytania, wnioski. Radni nie mieli więcej 

pytań i wniosków. 

Ad. 8 

 Roczne sprawozdanie z działalności Powiatowego Środowiskowego Domu 

Samopomocy oraz Warsztatu Terapii Zajęciowej 

Sprawozdanie z działalności PŚDS stanowi załącznik nr 7.  

Sprawozdanie omówił Kierownik jednostki Krzysztof Piechocki. Poinformował m.in. że od 

2016 roku podniesiono stawkę na jednego uczestnika do wysokości 1 268 zł. Oczywiście 

stawka ta jest zależna od frekwencji uczestnika. Przez kolejne dwa lata czyli 2017 i 2018 

pula środków na osoby niepełnosprawne ma wzrosnąć i tak: w 2016 ma wynieść 1 458 zł, w 

2018 – 1 585 zł. To ważne, bo od lat stawka pozostawała na tym samym poziomie i wynosiła 

1 000 zł. Dzięki temu jednostka ma szansę na tzw. normalne funkcjonowanie bez obaw o 

finanse. Kolejna pozytywna kwestia to fakt, że udało się osiągnąć standardy, dzięki czemu 

można ubiegać się o środki z rezerwy celowej. W 2015 r. udało się pozyskać 10 000 zł z 

rezerwy na zagospodarowanie ogrodu. Działka pod ogród jest dzierżawiona od p. 

/wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 

6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Anna Andrzejczak 

- kierownik Biura Rady Powiatu/. W tym roku w sierpniu kończy się 3-letnia umowa na 

dzierżawę. Będą czynione starania o podpisanie umowy na dalszy, dłuższy okres. Pod koniec 

roku podjęto starania o pozyskanie nowego samochodu do przewozu uczestników. Podjęto 

rozmowy z Wójtami Gmin na temat przekazania wsparcia finansowego, które będzie 

przeznaczone na wkład własny. Wszyscy Wójtowie odnieśli się pozytywnie do prośby. 

Każda z gmin przekaże po 5 tys. zł. Te środki plus wkład powiatu pozwolą ubiegać o 

dofinansowanie na nowy samochód. Wniosek będzie składany 25 kwietnia. Wnioskowana 

kwota to 80 tys. zł. Nowy samochód jest bardzo potrzebny. Od kliku dni stary jest 

niesprawny, jednostka korzysta z pomocy DPS. Koszt naprawy to 5-6 tys. zł. P. Piechocki 

powiedział, że w 2015 r. nawiązano współpracę z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej 

w Kurzętniku, który przeznaczył 1 500 zł na wyjazd podopiecznych PŚDS do Stegny. W tym 

roku również jest szansa, że taki wyjazd będzie zrealizowany. Na obecną chwilę w jednostce 

przebywa 37 podopiecznych. Podjęto starania, aby znaleźć kolejnych chętnych. Na obecną 

chwilę 10 takich osób kwalifikuje się do przyjęcia do Domu.                 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. Radni nie mieli pytań.     
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Sprawozdanie z działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej stanowi załącznik 8. Ocena 

złożonego sprawozdania – załącznik nr 9. 

Sprawozdanie omówiła p. Barbara Prokop. P. Prokop poinformowała, że WTZ to placówka 

dziennego pobytu dla osób niepełnosprawnych. Do Warsztatu uczęszczało 46 osób, z tego 29 

osób miało znaczny stopień niepełnosprawności, a 17 – umiarkowany stopień 

niepełnosprawności. Jeżeli chodzi o miejsce zamieszkania, najwięcej osób pochodziło z 

terenu gminy Kurzętnik, a najmniej – gminy Grodziczno. Zajęcia w WTZ odbywają się 

codziennie od poniedziałku do piątku, w godzinach 7-16. Każdy uczestnik przebywa na 

zajęciach 7 godzin. Program rehabilitacji jest dostosowany do indywidualnych umiejętności i 

możliwości psychofizycznych uczestników. Prowadzona jest terapia indywidualna i 

grupowa. Prowadzone są zajęcia rewalidacyjne, muzykoterapia, psychoterapia, rehabilitacja 

ruchowa, terapia pracą. W 2015 r. trzy osoby opuściły placówkę, w tym jedna osoba z 

powodu podjęcia pracy. Następnie p. Prokop przedstawiła rozliczenie roczne kosztów. 

Ogółem wykonanie kosztów w 2015 r. wyniosło 786 896,27 zł.   

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. Radni nie mieli pytań.     

Ad. 9 

 Przerwa 

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy. Przed przerwą złożył wszystkim świąteczne 

życzenia. 

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obecnych jest 15 radnych. Nieobecny jest radny Romuald Koszewski. 

Oprócz radnych na sali obecni są: Halina Bartkowska, Ewa Kalisz- Górzkowska, Maciej 

Sikorski, Tomasz Rafalski, Małgorzata Wojnarowicz, Ryszard Kłosowski, Krzysztof 

Piechocki, Anna Rzepniewska, Barbara Orłowska, Wojciech Bober, Grzegorz Podkomorzy, 

Katarzyna Ochocka, protokolant – Anna Andrzejczak 

Ad. 10 

 Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Następnie poprosił o zgłaszanie kandydatur do 

pracy w komisji.  

Zgłoszono następujących kandydatów do pracy w komisji: Elżbieta Grzonkowska, Adam 

Głowacki i Zbigniew Ziejewski. Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na pracę w komisji.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 
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Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Za uchwałą nr XVIII/141/2016 

(załącznik nr 10) głosowało 13 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

Na Przewodniczącego komisji wyznaczono radną Grzonkowską. 

Ad. 11  

 Podjęcie uchwały w sprawie wyboru członka Zarządu Powiatu 

Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Starostę Nowomiejskiego. 

Starosta poinformował, że w związku z rezygnacją p. Kurowskiego z funkcji Członka 

Zarządu i objęciem przez niego stanowiska Dyrektora Szpitala Powiatowego, skład Zarządu 

wymaga uzupełnienia. Starosta na Członka Zarządu zgłosił p. Marcina Bulińskiego. 

Powiedział, że kandydatura ta nie wymaga rekomendacji. P. Buliński w poprzedniej kadencji 

sprawował funkcję Wicestarosty. 

Przewodniczący poprosił komisję skrutacyjną o przygotowanie kart do głosowania. 

/krótka przerwa/ 

Na salę obrad wszedł radny Koszewski. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 16 radnych. 

Po przerwie komisja skrutacyjna rozdała karty do głosowania. 

Radca Prawny zapoznał radnych z zasadami głosowania.      

Przystąpiono do głosowania. Po głosowaniu komisja skrutacyjna wyszła z sali obrad, aby 

policzyć głosy.  

/przerwa/ 

Po przerwie Przewodnicząca komisji skrutacyjnej odczytała protokół z głosowania (załącznik 

nr 11). Koperta z kartami do głosowania – załącznik nr 12. 

Przewodniczący odczytał uchwałę nr  XVIII/142/2016 (załącznik nr 13). 

W głosowaniu nad uchwałą wzięło udział 16 radnych. 15 radnych głosowało „za”, jeden 

radny wstrzymał się od głosu. 

Ad. 12 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/111/2015 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2016 – 

2034 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XVIII/143/2016 (załącznik 

nr 14) podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 13 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/112/2015 w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2016 r. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XVIII/144/2016 (załącznik nr 15) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 14 

 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu finansowego zadań powiatu 

realizowanego ze środków PFRON w roku 2016 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XVIII/145/2016 (załącznik nr 16) podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszła A. Rzepniewska.  

Ad. 15 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim Nr I/9/2014 z dnia 1 grudnia 2014r. w sprawie powołania Komisji 

Budżetowej 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XVIII/146/2016 (załącznik nr 17) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 16 

 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Planu zrównoważonego rozwoju 

publicznego transportu zbiorowego dla Powiatu Nowomiejskiego” 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

P. Sekretarz zwróciła uwagę na błąd pisarski – zamiast „Rada Powiatu Nowomiejskiego” i 

„Zarząd Powiatu Nowomiejskiego”, powinno być: „Rada Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim” i „Rada Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim”.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XVIII/147/2016 (załącznik nr 18) podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszedł W. Bober. 
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Ad. 17 

 Podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia anonimowej skargi na działalność 

Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Nowym Mieście Lubawskim bez rozpoznania 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XVIII/148/2016 (załącznik nr 19) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 17a 

 Podjęcie uchwały w sprawie złożenia wniosku o dofinansowanie ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych zakupu samochodu 

osobowego – mikrobusu do przewozu osób niepełnosprawnych w ramach programu pn. 

„Program wyrównywania różnic miedzy regionami III” /samochód dla PŚDS/ 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XVIII/149/2016 (załącznik nr 20) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 17b 

 Podjęcie uchwały w sprawie złożenia wniosku o dofinansowanie ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych zakupu samochodu 

osobowego – mikrobusu do przewozu osób niepełnosprawnych w ramach programu pn. 

„Program wyrównywania różnic miedzy regionami III” /samochód dla DPS/ 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XVIII/150/2016 (załącznik nr 21) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 18 

 Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Przewodniczący poprosił o odpowiedź na wnioski i zapytania. 

W odpowiedzi na pytanie zgłoszone przez radnego Czaplińskiego, Dyrektor Szpitala 

Powiatowego Bogumił Kurowski wyjaśnił, że od 4 marca system cyfrowy pracowni RTG w 

Szpitalu nie funkcjonuje w całości. Wykonywane są zdjęcia, jednak nie można wykonywać 

opisów tych zdjęć. Nie ma możliwości przetransportowania tych zdjęć na monitory 

wysokorozdzielcze, nie ma też możliwości transportu zdjęć na oddziały. Dyrektor zapewnił, 

że od 4 marca jest w stałym kontakcie w firmą Hewlett Packard oraz firmą AGFA, która 
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ostatecznie ma problem rozwiązać. Niestety jest po okresie gwarancyjnym urządzeń. Zlecenie 

u monopolisty jakim jest AGFA jest traktowane jako zlecenie realizowane na tzw. szarym 

końcu. Tym niemniej jednak, trwają próby odzyskania maszyn wirtualnych z 

oprogramowaniem IMPAX, reainstalacja oprogramowania itd. Zakończono pierwszy etap 

tych działań, kiedy ostatecznie zakończy się naprawa nie można na razie powiedzieć.  Całość 

usługi opiewa na kwotę 51 tys. zł. Dokłada się wszelkich starań, aby system szybko 

przywrócić.  

W odpowiedzi na pytania radnej Dembek, Dyrektor wyjaśnił, że na spotkaniu radnych w 

sprawie szpitala podał większą ilość niezbędnego sprzętu czy aparatury do naprawy, ale w 

piśmie z prośbą o dokapitalizowanie ograniczył się do najważniejszych pozycji. Na obecną 

chwilę, oprócz załatwienia sprawy aparatu RTG, niezbędny jest zakup baterii akumulatorów 

na blok operacyjny za kwotę 36 tys. zł (baterie nie działają od roku), naprawa karetki 

szpitalnej. Na tę chwilę potrzeba na to 100 tys. zł. Dyrektor potwierdził, że jest kapitał 

zapasowy w kwocie 800 tys. zł, ale to jest jedynie fakt księgowy. Realnie tych pieniędzy nie 

ma. Dyrektor powiedział, że nie chciał zatrudniać audytora zawodowego, wykonał audyt we 

własnym zakresie. Zapewnił, że jest prawdziwy. Jeżeli chodzi o sprawę przychodni „Nad 

Jesionką", w tej chwili przyjmuje ona obrót nie taki jak Dyrektor się spodziewał. Podmioty, 

które były wstępnie zainteresowane przyjęciem praw i obowiązków za Szpital, wycofują się z 

tego tematu. Niestety oznacza to dalsze comiesięczne koszty dla Szpitala lub jednorazowo 

dużą kwotę w przypadku rozwiązania umowy. Dyrektor stwierdził, że o tym, żeby w 

przychodni „ Nad Jesionką” zorganizować POZ nie ma co myśleć, bo jeżeli podmioty, które 

już funkcjonują na rynku nie podejmują tego tematu, mimo, że mają gotową kadrę, to znaczy, 

że to przedsięwzięcie może jedynie spowodować jeszcze większy deficyt w bieżącej 

działalności Szpitala. Jeżeli chodzi o kolejny problem, który dyrektor poruszył na spotkaniu z 

radnymi, czy kwestię składek ZUS, sprawa przyjęła taki obrót, że już wypłacono koszty 

wymagalne w wysokości 30 tys. zł. W przeciwnym razie ZUS podjąłby działania w celu 

odzyskania tych pieniędzy. Co do kwestii kadrowych - Dyrektor stara się, aby nie obniżać 

płac, zarówno personelu lekarskiego, jak i średniego pielęgniarskiego i położnych. Stara się 

wychwytywać ewidentne nieprawidłowości jeżeli chodzi o płace. Na spotkaniu z radnymi 

przedstawił informację na temat sytuacji kadrowej – w tej chwili potrzeba ok. 5 etatów 

pielęgniarskich w celu wyeliminowania podmiotu zewnętrznego świadczącego usługi w 

zakresie opieki pielęgniarskiej, co przyczyniło się do kłopotów z ZUS. Dyrektor nadmienił, 

że radnej nie było na wspomnianym spotkaniu. Na spotkaniu tym Dyrektor przedstawiał 
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również analizę wiekową personelu medycznego  - średnia wieku pielęgniarek wynosi 51-52 

lata. Młodych chętnych do pracy nie widać, przyczyną tego nie jest jedynie sytuacja w 

szpitalu, ale ogólna tendencja jeżeli chodzi o zawód pielęgniarki. Podobnie jest z lekarzami – 

na oddziale ginekologiczno – położniczo – noworodkowym średnia wielu wynosi 58 lat, 

wewnętrznym – 50, dziecięcym – 50, chirurgicznym – 52, anestezjologia – 60. Dyrektor robi 

wszystko, aby nie stracić obecnej kadry, utrzymać bieżącą działalność szpitala. Jeżeli są 

sygnały, że ktoś chce odejść, to Dyrektor nie ma to wpływu. Prowadzi rozmowy z osobami, 

które być może podejmą pracę w Szpitalu. Na zakończenie swojej wypowiedzi podkreślił, ze 

była ogromna potrzeba dokapitalizowania spółki. Wielkość dokapitalizowania w części 

zaspokoi zobowiązania jakie są wobec ZUS. Nic nie będzie ponad uregulowanie należności 

ciążących na placówce.      

Radna Dembek zapytała dlaczego wg. Dyrektora kwestia wieku jest tak istotna. Ważne jest 

raczej, aby była zabezpieczona obsada lekarzy i pielęgniarek.  

Dyrektor odpowiedział, że bardzo cenieni są doświadczeni lekarze i pielęgniarki, ale po to, 

aby była ciągłość pracy szpitala, potrzebna jest młoda kadra. Może być tak, że za 4-5 lat ci co 

w tej chwili pracują, odejdą na emeryturę i tej ciągłości nie będzie. Dlatego potrzebna jest 

młoda kadra, w tym celu między innymi zabiega się o akredytację dla rezydentów, którzy 

mogliby robić specjalizację na oddziałach szpitalnych.  

Radna Dembek stwierdziła, że cały system jest chory, bo szalenie trudno jest dostać się na 

wymarzoną specjalizację.      

Dyrektor odparł, że tak, ale nas interesuje akurat nasz Szpital. 

Następna w kolejności głos zabrała p. Małgorzata Wojnarowicz – Dyrektor Domu Dziecka w 

Pacołtowie. Odpowiadając na pytanie radnego Czaplińskiego,  p. Dyrektor wyjaśniła, że 

placówka jest przewidziana na trzydziestu wychowanków. Obecnie przebywa w niej 

dwudziestu dziewięciu wychowanków (jeden wychowanek usamodzielnił się i na razie nie 

ma kolejnej osoby na wolne miejsce) Taka sytuacja wynika m.in. z tego, że jest ustawa o 

systemie pieczy zastępczej, która kieruje najpierw wychowanków do pieczy zastępczej, 

rodzinnych form opieki, a dopiero w ostatniej kolejności do instytucjonalnej opieki jaką jest 

Dom Dziecka. Jeżeli chodzi o wspomnianych przez radnego czternastu wychowanków, 

wszystkie dzieci są na tzw. stanie i odbywają naukę lub przebywają w Ośrodkach Szkolno – 

Wychowawczych. Nie można ich skreślić z listy wychowanków Domu Dziecka. Spośród 

wspomnianych czternastu wychowanków, siedem osób od poniedziałku do piątku przebywa 

w Ośrodku Szkolno – Wychowawczym w Iławie. Uczniowie ci mają kształcenie specjalne, a 
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na weekendy przyjeżdżają do Domu Dziecka. Kolejne dwie osoby, to wychowankowie 

pełnoletni, którzy wybrali szkoły poza Nowym Miastem i również przyjeżdżają na weekendy. 

Pozostali wychowankowie przebywają w Młodzieżowych Ośrodkach Wychowawczych i 

Młodzieżowych Ośrodkach Socjoterapii. Część z tych wychowanków kończy edukację i w 

czerwcu wraca do Domu Dziecka. P. Dyrektor powiedziała, że wszystkie te osoby spędzają w 

Domu Dziecka dni wolne od nauki, ferie, wakacje, święta itp. Dom ponosi koszty ich 

utrzymania, które czasami są wyższe niż wychowanków, którzy przebywają cały czas w 

placówce. Są to koszty dojazdu, zwiększone koszty wyżywienia, koszty związane z edukacją. 

Jeżeli chodzi o wolne miejsca, które są od poniedziałku do piątku, Wojewoda pozwala na 

przyjmowanie na takie wolne miejsca kolejnych, ale trzeba wystąpić z wnioskiem, służby 

Wojewody muszą sprawdzić na miejscu czy miejsca dla wychowanków są fizycznie 

zabezpieczone. De facto nie ma więc takiej możliwości. Dwa lata temu tak się zdarzyło, ale 

była to wyjątkowa sytuacja i dotyczyła krótkiego okresu czasu. W tej chwili po prostu nie ma 

wolnych łóżek.  

Radny Czapliński wyjaśnił, że jego intencją było zapobieżenie ew. wystąpieniu sytuacji 

podwójnego finansowania. 

P. Dyrektor zapewniła, że nie ma takiej możliwości. Dodała, że wspomniane placówki typu 

MOW działają w oparciu o ustawę o systemie oświaty i nie ponoszą żadnych kosztów, z 

wyjątkiem kosztów osobowych – zatrudnienia kadry itd. Wszystkie inne koszty typu 

wyżywienie, ubrania ponosi Dom Dziecka, a więc nie zachodzi tu sytuacja podwójnego 

finansowania.  

Przewodniczący poprosił o odpowiedź na pozostałe pytania. 

Starosta wyjaśnił, że jeżeli chodzi o przejęcie drogi, temat ten podjął ówczesny starosta 

Zbigniew Ziejewski. Obecny Starosta to kontynuował. Spotkał się parokrotnie z Wójtem 

Gminy Biskupiec. Początki były zachęcające, ale finał jest taki, że gmina nie chce przejąć 

drogi. Starosta zapytał czy radna Dembek została upoważniona przez Wójta do zajęcia się tą 

sprawą. Zdaniem Starosty, jeżeli p. Wójt chce wrócić do sprawy, to nie ma nic prostszego jak 

zwrócić się bezpośrednio do niego czy Zarządu. Od tamtego czasu Starosta kilka razy spotkał 

się z Wójtem, rozmawiano na tematy dróg, ale nigdy Wójt nie wspomniał, że chce wrócić do 

sprawy zamiany dróg.  

Radna Dembek odparła, że była o tym mowa na sesji styczniowej. Radna podjęła ten temat w 

rozmowie z Wójtem. Wójt stwierdził, że byłby skłonny do zamiany dróg pod warunkiem, że 

ureguluje się sprawy pobocza, wycinki drzew. Stąd jej wniosek na sesji. 
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Radny Ziejewski powiedział, że w styczniu 2015 r. był z Dyrektorem ZDP w gminie 

Biskupiec na spotkaniach na temat dróg. Wskazywano konkretne drogi jakie można by 

zamienić. Rozmawiano o szczegółach. Wójt zadeklarował, że przedstawi temat na sesji Rady 

Gminy. Tak też uczynił. Poinformował, że powiat chce oddać drogi gruntowe, a w zamian 

przejąć asfaltowe. Na to Rada Gminy nie wyraziła zgody. Jeżeli obecnie Wójt chce wrócić do 

tematu, to p. Starosta wskazał właściwą drogę jaką należy pójść.  

Starosta powiedział, że jeżeli chodzi o konkurs na stanowisko Dyrektora Szpitala, umowa 

spółki mówi, że „Rada Nadzorcza powołuje i odwołuje dyrektora szpitala”. Poprzedniego 

Dyrektora odwołano w końcu grudnia 2015 r. Gdyby wówczas zgłosił się kandydat chętny na 

to stanowisko i odpowiadałby wymaganiom jakie postawiła Rada Nadzorcza, to zapewne 

Rada taką osobę by powołała na stanowisko bez konkursu. Spółka szpitalna jest spółką prawa 

handlowego i nie ma obowiązku przeprowadzania konkursu na stanowisko Dyrektora 

Szpitala. Jednak przez ponad miesiąc nie udało się znaleźć takiego kandydata. Obowiązki 

Zarządu przejęła Rada Nadzorcza – dwóch członków Rady wypełniało obowiązki Zarządu. 

Nie było to łatwe. Zdecydowano się ogłosić konkurs. Rada nadzorcza na podstawie konkursu, 

zgłoszonych ofert, wybrała Dyrektora Szpitala. W przypadku zapisu w umowie spółki, że 

„Rada Nadzorcza powołuje i odwołuje dyrektora szpitala” , trudno mówić o jakimś trybie 

odwoławczym. Była to suwerenna decyzja Rady Nadzorczej. Jeżeli chodzi o skład Rady 

Nadzorczej i tego czy musi w niej być lekarz, Starosta stwierdził, że w szpitalu jest 

stanowisko Zastępcy Dyrektora ds. medycznych. Starosta dodał, że w okresie ostatnich kilku 

miesięcy, dwoje Członków Rady Nadzorczej - finansistów, bardzo pomogło w 

funkcjonowaniu szpitala. I zapewne nadal tak jest.   

Dyrektor Kurowski powiedział, że tak. Wcześniej miała miejsce sytuacja, że w skład Rady 

Nadzorczej wchodził podwładny ówczesnego Dyrektora. Była to duża niezręczność, a wręcz 

nieprawidłowość.     

Starosta odniósł się też kwestii udziału w Radzie Nadzorczej emerytowanego prawnika. 

Stwierdził, ze jeżeli raz ktoś dobrze nauczył się zawodu, to się tego nie wyzbywa. Prawnik w 

Radzie Nadzorczej też bardzo się przydaje. Następnie Starosta odniósł się do wniosku 

dotyczącego konkursu „Mrówki Pozarządówki”. Starosta nie mógł uczestniczyć w spotkaniu 

Komisji Oświaty, ale rozmawiał z radną na ten temat. Starosta powiedział, że jeżeli ten 

konkurs ma być realizowany, to musi to być działanie trwałe, na lata. Należy wspólnie 

przygotować regulamin konkursu. Starosta poprosił, aby Przewodniczący Komisji Oświaty 

podjął ten temat na posiedzeniu komisji, tak, aby od przyszłego roku to działanie mogło być 
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realizowane. Jeżeli chodzi o wniosek radnego Głowackiego dotyczący remontu drogi 

Sugajenko – Krzemieniewo, Starosta wyraził zaskoczenie, bo jest wiele dróg w dużo gorszym 

stanie.  

Radny Głowacki powiedział, że on przekazuje zgłoszoną mu uwagę. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Ryszard Kłosowski również wyraził zaskoczenie. 

Powiedział, że jego pracownik przejechał dziś tą drogą i sprawdził, że nie ma ani jednej 

dziury. Droga była 5 - 8 lat temu remontowana, przed dożynkami w Sugajenku. Dyrektor 

stwierdził, że prawdopodobnie zaszła pomyłka i chodzi o drogę Mroczenko – Sugajenko.  

Radny Głowacki przyznał, że sołtys, który mu zgłaszał sprawę, również wspomniał o drodze 

do Mroczenka.   

P. Kłosowski powiedział, że chciałby nawiązać do sprawy drogi do Czachówek. Stwierdził, 

że nie wie czy jest sens wytyczać granice drogi.  Granice są wytyczone jedynie w przypadku 

dróg budowanych w ostatnich latach (z Sapardu, RPO). Wytyczenie granic to koszt minimum 

15 tys. zł. Powiat przejąłby drogę od gminy, a gmina też nie ma wyznaczonych granic. Ta 

droga nie spełnia warunków drogi powiatowej, nie spełnia standardów. Gdyby miała być 

budowana, trzeba byłoby wyznaczyć granice i wykupić grunty. Aby droga mogła spełniać 

standardy, musi mieć szerokość 14 metrów (5,5 metra - droga, 2 metry – pobocze, 3,5 metry – 

rowy) Przy drodze rośnie dużo drzew, są niewielkie szanse, żeby RDOS wyraził zgodę na 

wycinkę. Jedyna szansa to zamienić się z gminą i ewentualnie gmina mogłaby realizować 

remont z jakiegoś programu, w ramach specustawy. P. Kłosowski powiedział, że do tej pory 

dwa razy w roku, była puszczana równiarka na drogę i zimą, jeśli zawiało - duży pług. Jeżeli 

powiat zamieni się z gminą na drogi, to przejętą drogę będzie musiał odśnieżać w standardzie. 

Radny Ziejewski stwierdził, że gmina może sięgnąć po środki z FOGR na remont drogi.     

Przewodniczący podsumował, że jeżeli będzie sprzyjająca atmosfera, można wrócić do 

tematu. Gdyby droga była wyremontowana, może byłoby większe zainteresowanie 

nieruchomością po szkole rolniczej w Czachówkach. 

Radna Dembek wróciła do tematu szpitala. Powiedziała, że wszystkim zależy, żeby szpital 

normalnie funkcjonował. Jeżeli chodzi o konkurs na stanowisko Dyrektora Szpitala, p. 

Starosta poinformował, że Rada Nadzorcza powołuje  i odwołuje Dyrektora Szpitala, konkurs 

nie musiał być ogłaszany. Skoro jednak był ogłoszony, czy popełniono błąd czy gazeta 

napisała nieprawdę? Z artykułu wynika, że konkurs przygotowywało Starostwo. Radna 

stwierdziła, że nie jest potrzebny ferment wokół szpitala.  
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Starosta odpowiedział, że istotnie – Starostwo pomagało czy też przygotowywało ogłoszenie 

o konkursie, ale w ostatecznym redagowaniu ogłoszenia brała udział Rada Nadzorcza. Ten 

dokument został przekazany Radzie Nadzorczej. Podpisał go Przewodniczący Rady 

Nadzorczej i przekazano go do zamieszczenia na stronie Szpitala i Starostwa.   

Radna Dembek powiedziała, że nie można sobie pozwalać na takie błędy. 

Starosta odparł, że nawet jeśli był popełniony błąd, to pretensje należy kierować raczej do 

Rady Nadzorczej. Od miesiąca jest nowy Dyrektor. Informacje są przekazywane 

sukcesywnie, cała uwaga Zarządu skupia się wokół Szpitala. Duże nadzieje wiąże się ze 

współpracą z Senator Orzechowską, spotkaniem z Ministrem Zdrowia. Nie wiadomo na ile 

przyniesie to skutek, ale trzeba próbować. Należy zwrócić uwagę na kwestie finansowania 

szpitali, a dokładnie - kontraktowania poszczególnych usług. Starosta podziękował Zarządowi 

za decyzję w sprawie dokapitalizowania szpitala. Starosta poinformował, że jeżeli chodzi o 

parking przy Biurze Powiatowym ARiMR, należałoby wykupić działki.    

Radny Głowacki  odparł, że nie, chodzi jedynie o otworzenie drogi, która jest za budynkiem. 

Radny Ziejewski powiedział, że po świętach trzeba podjąć rozmowy w tej sprawie i 

rozwiązać problem. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos w temacie wniosków. Nikt się nie zgłosił.  

Ad. 19 

 Sprawy różne 

Przewodniczący poinformował, że następna sesja zgodnie z harmonogramem była planowana 

na 29 kwietnia, ale w związku ze składaniem wniosków do PFRON, musi się odbyć 22 

kwietnia.  

Następnie zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos.  

Radny Ziejewski powiedział, że chce się odnieść do wypowiedzi radnej Dembek. Powiedział, 

że radna Dembek była Starostą w poprzedniej kadencji. Kiedy był odwoływany Dyrektor 

Szpitala, radna mówiła, że taki dobry dyrektor jest zwalniany. Czy radna będąc Starostą 

wiedziała, że ten Dyrektor przez cztery lata nie płacił ZUS-u?  

Wicestarosta Katarzyna Trzaskalska skorygowała, że przez 7 lat. 

Radny Ziejewski zapytał gdzie wtedy była p. Starosta,  gdzie była kontrola Zarządu, że ta 

informacja ujrzała światło dzienne w miesiącu wrześniu. Jeszcze próbowano sytuację 

ratować, uzdrowić, rozwiązać problem Przychodni "Nad Jesionką". Czy była Starosta nie 

wiedziała co robi jej podwładny? Radny stwierdził, że teraz konsekwencje są takie, że nie 

można inwestować. Obecny Dyrektor jest dyplomatą i nie chce tego tematu poruszać, ale 
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efekt jest taki, że trzeba będzie zapłacić zaległego ZUS-u ok. 700 tys. Radny zapytał - z 

czyjego budżetu?  

Z sali obrad wyszedł Starosta Andrzej Ochlak. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 15 

radnych. 

Radny Ziejewski powiedział, że podjęto decyzję o uruchomieniu Przychodni „Nad Jesionką”. 

Czyja to była wizja – byłej starosty i Dyrektora? 5 marca 2014 r. Dyrektor podpisał 

porozumienie z firmą, która udostępniła prywatny budynek.  To nie był budynek ani miasta, 

ani gminy, tylko prywatnej spółki. Kapitał zapasowy spółki wynosił 50 tys. zł, a Dyrektor  

miał zgodę na zawieranie umów do kwoty 100 tys. zł. Tyle mógł zrobić jako prezes Zarządu, 

na całą resztę powinna być zgoda Zarządu, czyli powiatu. Radny zapytał czy Dyrektor 

dokonując inwestycji w Przychodni "Nad Jesionką" na ponad milion złotych miał na to czyjąś 

zgodę? Dlatego nie można dziwić się, że obecne władze oddały sprawę do prokuratury i teraz 

zajmie się tym sąd. Radny po raz kolejny zapytał gdzie była p. Starosta jako jednostka 

nadrzędna, kontrolująca, w sytuacji kiedy Dyrektor podejmując takie decyzje musiał mieć 

zgodę Zarządu. Dyrektor przekraczał swoje kompetencje. Gdzie był wówczas Zarząd? 

Radna Dembek pyta teraz o inwestycje na szpital, wymienia sprzęt jaki trzeba kupić, podczas 

gdy, żeby Szpital ratować szuka się banku, który udzieli kredyt.  Radny przypomniał, że za 

Starosty Czajki Szpital przez cztery lata był na plusie, a za rządów Starosty Dembek szpital 

był cztery lata na minusie. Niestety takie są liczby, kontrola NIK to potwierdziła. Teraz po 

tych czterech latach minusowych, szuka się banku, który zechciałby udzielić kredytu 

Szpitalowi. Jakich teraz trzeba używać sił i środków, żeby przekonać bankowców, że nagle 

Szpital stanie się instytucją dochodową. Radna ciągle wywołuje temat na sesji - "zróbmy, 

dopilnujmy, bo ta Rada coś zawala”. Radny stwierdził, że tak nie jest. Ta Rada „spija owoce 

tego, czego spija”. Następnie wrócił do kwestii czynszu dzierżawnego na przychodnię „Nad 

Jesionką”. W słynnym porozumieniu z 5 marca 2014 r. zapis odnośnie czynszu brzmi tak: „23 

złote za metr kwadratowy plus VAT”. Razem to daje 28 złotych. W międzyczasie 

dobudowano 310 metrów, co razem daje 650 metrów powierzchni. Mnożąc przez stawkę 

czynszu daje to prawie 20 tys. czynszu miesięcznie czyli w skali roku - ponad dwieście 

tysięcy czynszu Szpital musi płacić co miesiąc nie mając kontraktu na przychodnię. Umowa 

spółki jest zawarta na 10 lat (została zawarta za p. Starosty Dembek) Gdybyśmy chcieli ją 

teraz wypowiedzieć, bo działalność Przychodni jest nieopłacalna, przynosi straty każdego 

miesiąca, to trzeba zapłacić 2 mln zł kary. Radny stwierdził, że tak zostaliśmy „ugotowani”. 

W tej chwili Rada i Zarząd niczym innym się nie zajmuje, tylko myśli jak pozyskać kredyt; 
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jak złapać płynność finansową Szpitala. Dyrektor jeździ do Funduszu i stara się przyśpieszyć 

pieniądze, rokować z Funduszem, żeby mieć płynność finansową. O tym dzisiaj rozmawiamy. 

Radna z troską mówi o szpitalu, że trzeba go remontować. To jest w planie, ale nie chcemy go 

budować za 6 mln zł, bo tego powiatu nie stać na takie inwestycje, a taki niestety projekt był 

przygotowany. Wystąpiono o zmianę projektu, o zmniejszenie kosztów o połowę. Dyrektor 

Szpitala już odbył wizytę w Sanepidzie, aby zasięgnąć opinii czy projekt wykonany w 2008-

2009 r. jest dostosowany do aktualnych standardów. Radny poinformował, że Powiatowa 

Rada Zatrudnienia w poniedziałek podjęła uchwałę odnośnie akredytacji szpitala. Chodzi o 

doprowadzenie Szpitala do takich standardów, w jakich powinien funkcjonować. Szpital na 

takim kontrakcie jaki posiada, jest w stanie finansować się, tylko, że za błędy które były 

poczynione wcześniej, ta Rada nie ponosi odpowiedzialności.  

Na salę obrad wszedł Starosta. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 16 radnych. 

Radny Ziejewski powiedział, że jeżeli akredytacja się uda, a będzie kosztowała około 80 tys. 

złotych, to jest nadzieja, że takie standardy w tym szpitalu zafunkcjonują. Czyni się starania, 

aby szpital w 2016 r. zbilansował blisko zera. Z poziomu 600- 500 tys. na minusie. Następnie 

powiedział, że wybiera się wspólnie ze Starostą na spotkanie z Ministrem Zdrowia. Będą 

monitować, aby Minister poprzez konsultanta krajowego zmienił punktację za świadczone 

usługi medyczne, zwłaszcza w zakresie ginekologii. Kiedyś ginekologia przynosiła zyski, a 

teraz generuje straty. Jednak to dotyka nie tylko nasz Szpital, tak dzieje się we wszystkich 

szpitalach powiatowych. Wcześniej była mowa o sytuacji kadrowej Szpitala, o potrzebie 

przyciągania młodych lekarzy rezydentów. Na Uniwersytecie Warmińsko - Mazurskim w 

Olsztynie funkcjonuje Wydział Medyczny, ale poprzednia dyrekcja uważała, że skoro nie ma 

u nas SOR-u i OIOM-u, to nie ma szans na szkolenie rezydentów. W rozmowie z panią 

dyrektor Szpitala Wojewódzkiego okazało się, że może nam odstąpić czterech młodych 

lekarzy. W szpitalu musi być naturalny ruch kadrowy. Część osób odejdzie na emeryturę, a na 

ich miejsce muszą przyjść młodzi. Myśli się, żeby pozyskiwać studentów Wydziału 

Medycznego na praktyki. Radny stwierdził, że przez ostatnie cztery lata brano tylko czynsz 

od szpitala, a żadnej pomocy dla szpitala nie było. W poprzednim roku podjęto decyzję o 

przeznaczeniu 200 tys. zł na laboratorium. Kolejne środki idą teraz na dokapitalizowanie. 

Z sali obrad wyszedł radny Głowacki. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 15 radnych. 

Radna Dembek zapytała czy jako radna nie ma prawa się wypowiadać na temat szpitala, 

skoro czyta w gazecie artykuł na temat błędów popełnionych przy konkursie na Dyrektora. 

Ma takie prawo. Fakt - była Starostą przez ostatnią kadencję. I jest osobą odpowiedzialną, ale 
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miała Zarząd, w którym zasiadały trzy osoby z poręczenia p. Ziejewskiego, które znały 

sytuację tak samo jak ona. Radna powiedziała, że ona też może zadać pytanie – gdzie była 

Rada Nadzorcza, która co miesiąc spotykała się z ówczesnym Dyrektorem Szpitala. W Radzie 

tej był p. Ziejewski i p. Ochlak. Radna powiedziała, że po sesji poprosi o nagranie z sesji, 

ponieważ pragnie się ustosunkować do wypowiedzi radnego Ziejewskiego. Radna 

stwierdziła, że nie wie o co teraz chodzi – czy o to, aby sobie „dowalać”, czy żeby szpital 

funkcjonował jak najlepiej. Na razie jest tylko „dowalanie”. Założenia jeżeli chodzi o 

Przychodnię „Nad Jesionką”, były zupełnie inne, a wyszło jak wyszło. Tak naprawdę nie był 

to pomysł ani Starosty, ani Dyrektora Szpitala. O to wnioskował Burmistrz Lubawy, bo chciał 

zapewnić lepszą opiekę medyczną swoim mieszkańcom. Jeżeli chodzi o wyposażenie i 

remonty, to wg. wiedzy radnej realizował to właściciel budynku i stąd tak wysoki czynsz. Te 

same pytania, które były skierowane do niej, może zadać ówczesnej Radzie Nadzorczej. Rada 

Nadzorcza miała za zadanie czuwać nad tym, aby przebiegało to prawidłowo. Samorządowi 

Iławy było nie na rękę, aby w Lubawie zafunkcjonowała przychodnia. Radna Dembek 

stwierdziła, że jest taka dobra zasada: Mów o tym co ty robisz, a nie o tym, czego inni nie 

zrobili. Radna stwierdziła, że nie pozwoli na to, aby ktoś w taki sposób traktował poprzednią 

Radę. W poprzedniej Radzie zasiadało sporo radnych z obecnej Rady, tym bardziej 

Członkowie Zarządu. Dodała, że jest oburzona wystąpieniem radnego Ziejewskiego.           

Radny Ziejewski zapytał czy radna Dembek wie kto powołuje Radę Nadzorczą. 

Radna Dembek odparła, że wie. Dodała, że po coś się tą Radę powołuje. 

Radny Ziejewski dodał, że oprócz Rady jest jeszcze Zgromadzenie Wspólników czyli Zarząd 

Powiatu. To gremium ma spotyka się, aby analizować aktualną sytuację szpitala Radny 

zapytał czy takie analizy były czynione jak Starostą była p. Dembek. Starosta jednoosobowo 

kieruje Zarządem i za to odpowiada. Czy teraz p. Dembek chce zrzucić odpowiedzialność na 

cały Zarząd? Jeżeli chodzi o Radę Nadzorczą, radny miał w niej krótki, roczny epizod. Po 

tym jak radny Czajka, wspólnie z p. Andrzejewską, wnioskowali, żeby zdjąć czwartego 

członka Rady, sam złożył rezygnację. Radny podkreślił, że kiedy on był członkiem Rady 

Nadzorczej, wynik finansowy szpitala był na plusie 55 tys. zł. Radny stwierdził, że chce, aby 

po czterech latach mieszkańcy wspominali tę Radę i powiat pozytywnie. Dlatego podejmuje 

się starania, aby pozyskać środki unijne na szpital. Czy się to uda – zobaczymy. Zakłada się, 

że w 2017 r. będzie przeprowadzony remont chirurgii. Takie są plany inwestycyjne tej Rady. 

Najpierw zakładano budowę sali gimnastycznej oraz remont dróg i to się udało. Umowy na 
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realizację inwestycji są podpisane. Na 2017 r. planuje się remont Szpitala, a w tej chwili 

walczy o kredyt w banku.       

Radna Dembek stwierdziła, że nie będzie przedłużać sesji i dalej polemizować z p. 

Ziejewskim. 

Radny Ziejewski stwierdził, że polemizuje nie z nim, ale faktami. 

Radna Dembek odparła, że to są fakty p. Ziejewskiego. Dodała, że życzy sobie i całej Radzie, 

aby w tej kadencji wydatki majątkowe wyniosły ponad 20 mln zł, jak to było w poprzedniej 

kadencji.       

Przewodniczący zamknął dyskusję na temat szpitala. 

Następnie zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 20 

Zakończenie obrad XVIII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XVIII Sesji piątej 

kadencji Rady Powiatu.     
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